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راه آهن چابهار-ايرانشهر
 ۳هزار ميلياردتومان اعتبار نياز دارد

مدير عامل ش��رکت س��اخت وتوس��عه زيربناهاي حمل و نقل 
از ني��از ب��ه اعتب��ار ۳۰۰۰ ميليارد توماني براي تکميل خط  آهن 
چابهار-ايرانش��هر خبر داد. به گزارش تجارت به نقل از وزارت 
راه و شهرسازي، خيرالله خادمي گفت: توسعه ريلي شرق کشور 
به عنوان يکي از اولويت هاي وزارت راه است و ساخت راه آهن 
چابهار-ايرانش��هر هم پيش��رفت قابل قبولي داشته است. مدير 
عامل شرکت ساخت و توسعه زيربناهاي حمل و نقل کشور با 
اش��اره به اين که يکي از پروژه هاي مهم حوزه راه آهن احداث 
کريدور ريلي شمال-جنوب در شرق کشور است، اظهار کرد: در 
اين راستا طرح ريلي چابهار-زاهدان-بيرجند-مشهد تعريف و 
چند سال پيش عمليات اجرايي آن آغاز شده است. وي با اشاره 
به نياز مالي اين طرح، تصريح کرد: براي ساخت خط آهن چابهار 
تا ايرانشهر به طول ۵۰۰ کيلومتر حداقل ۳۰۰۰ ميليارد تومان 
اعتبار نياز است. مديرعامل شرکت ساخت و توسعه زيربناهاي 
حمل ونقل کشور با تاکيد بر اهميت توسعه شرق کشور، گفت: 
چابهار به عنوان تنها بندر اقيانوس��ي کش��ور بايد هر چه سريعتر 
به وس��يله ريل به ش��مال ش��رق کشور و از آنجا به همسايه هاي 
شمالي متصل شود که اين مسئله موجب رشد اقتصادي منطقه 

و کل کشور مي شود.

سازمان راهداري مسايل صنفي حمل و نقل را 
به انجمن هاي صنفي واگذار کند

 دبي��ر انجم��ن صنف��ي کارگري رانندگان ن��اوگان حمل و نقل 
مسافري برون شهري شهرستان شهريار گفت: ناوگان حمل و 
نقل برون شهري داراي انجمن صنفي کارگري است و بايد امور 

صنفي در حوزه حمل و نقل به اين انجمن سپرده شود.
'کاظ��م احمدي��ان' افزود: ب��ا توجه به تاکيد رييس جمهوري در 
مراس��م گراميداش��ت روز جهاني کارگر مبني برش��کل گيري 
تشکلات صنفي کارگري مستقل در راستاي پيگيري و پيشبرد 
مس��ايل صنفي جامعه کارگ��ري، انجمن هاي صنفي کارگري 
رانن��دگان ن��اوگان حم��ل ونقل کالا و مس��افربرون ش��هري 
شهرستان شهريار حوزه استان تهران همانند سايرانجمن هاي 
صنف��ي کارگ��ري مطابق م��اده 1۳1 قانون کار براي پيگيري و 
حماي��ت از حقوق صنفي قش��ر زحمتک��ش کارگري رانندگان 
تش��کيل ش��ده است. وي ادامه داد: متاسفانه اداره کل راهداري 
و حمل و نقل جاده اي استان تهران در نامه اي اقدام به انحصار 

و در اختيار قرار دادن رمز صدور و تمديد اعتب
ارکارت هوش��مند رانندگان و مس��ايل بيمه اجتماعي آنان به 
انجمن صنفي کارگري رانندگان ناوگان حمل و نقل جاده اي 
کالا و مسافر برون شهري شهر تهران و همچنين انجمن صنفي 
کارگري رانندگان سواري کرايه بين شهري تهران کرده است. 
احمديان افزود: اين رفتار قابل قبول نيست و نقص حقوق صنفي 
س��اير انجمن ه��اي صنفي کارگ��ري رانندگان و متضاد با اصل 
26 قانون اساس��ي جمهوري اس��لامي ايران و ماده 178 قانون 
کار بش��مار مي رود. به گفته اين فعال انجمن صنفي کش��ور، از 
سوي ديگر ماهيت قانوني و استقلال تشکلات صنفي کارگري 
رانندگان را به مخاطره انداخته است. احمديان گفت: به همين 
منظور از مقام عالي س��ازمان راهداري و حمل و نقل جاده اي 
کشور تقاضاي رسيدگي و برخورد با متخلف يا متخلفان موضوع 
ي��اد ش��ده داري��م. اين فعال انجمن صنفي يادآور ش��د: باوجود 
نامه نگاري شماري از انجمن هاي صنفي کارگري رانندگان با 
مديرکل اداره کل راهداري و حمل ونقل جاده اي استان تهران 

در اين باره نتيجه و پاسخي نداشته است.

چهار فروند هواپيماي سبک در راه ايران
چند ماه پس از اجرايي شدن برجام و آغاز مذاکره جدي شرکت  
هواپيمايي ايراني با هواپيماسازان بين المللي پس از نهايي شدن 
قراردادهاي خريد هواپيما از سوي ايران اير حالا ديگر شرکت ها 
نيز اقدامات خود براي خريد هواپيماهاي جديد را نهايي مي کند. 
به گزارش ايس��نا در کنار برنامه ريزي براي خريد هواپيماهاي 
نو، سازمان هواپيمايي به ايرلاين هاي داخلي اجازه داده نسبت 
به خريد هواپيماهايي که از نظر ايمني و کيفيت شرايط مثبتي 
دارند و البته عمرش��ان به 1۵ س��ال نمي رس��د نيز اقدام کنند و 
در اين راس��تا يکي از ايرلاين هاي داخلي نس��بت به ورود چهار 
فرورند هواپيما دس��ته دوم با س��ن پايين اقدام کرده که احتمالا 

تا پايان سال به ناوگان کشور اضافه خواهند شد.
جدي��دي مديرعامل ش��رکت هواپيمايي کيش اير اعلام کرده 
مذاکرات اين شرکت براي خريد چهار فرورند هواپيماي سبک 
ام  برائر 1۹۵ نهايي ش��ده و اين ش��رکت اميدوار اس��ت که اين 
هواپيماها که 1۰8 صندلي دارند و از سوي کشور برزيل به بازار 
جهاني عرضه شده اند، تا پايان سال به ناوگان کشور اضافه شوند. 
اين شرکت اعلام کرده اصلي ترين هدف از خريد اين هواپيماها 
تسهيل شرايط ارتباطي 2۰ فرودگاه کشور با جزيره کيش خواهد 
بود که ظرفيت مسافرپذيري پايين تري نسبت به فرودگاه هاي 
بزرگ دارند و احتمالا هواپيماهاي کوچک براي آنها کارس��از 
مي ش��ود. طبق اعلام اين ش��رکت هواپيماهاي خريداري شده 
ساخت سال هاي 2۰۰8 و 2۰1۰ ميلادي هستند. پيش از اين 
شرکت هواپيمايي ايران اير مذاکرات خود براي خريد 2۰ فروند 
هواپيماي سبک از شرکت ايتاليايي ATR کليد زده بود که طبق 
اعلام وزير راه و شهرسازي مذاکرات براي نهايي کردن قرارداد 
آن به پايان رسيده و مي توان اميدوار بود که تا پايان سال جاري 

چند فروند از اين هواپيماها نيز به آسمان ايران برسد.

هواپيماهاي ايتاليايي در راه ايران
با گذشت حدود يکسال از سفر رييس جمهوري ايران به پاريس و 
امضاي توافق نامه ابتدايي خريد هواپيماهاي ايرباس و ATR وزير 
راه و شهرسازي از نهايي شدن مذاکرات براي خريد هواپيماهاي 
اي��ن ش��رکت ايتالياي��ي خبر داد. ايران به ط��ور همزمان در کنار 
برنامه ري��زي براي خريد هواپيماهاي غول پيکر مس��افربري به 
منظ��ور افزايش ت��وان فرودگاه هاي کوچک خود و انعطاف پذير 
کردن ناوگان هوايي نسبت به خريد هواپيماهاي با برد کوتاه و 
ظرفيت مس��افرپذيري پايين نيز اقدامات جدي انجام داد که در 
نخس��تين گام به امضاي يک موافقت نامه براي خريد 2۰ فروند 
هواپيماي ATR از اين شرکت ايتاليايي منجر شد. پس از آنکه 
قرارداده��اي نهاي��ي ايران اير با دو غول هواپيماس��از بوئينگ و 
ايرباس نهايي شد و حتي نخستين فروند از ايرباس هاي خريداري 
شده از سوي اين شرکت به طور رسمي وارد ناوگان هما شد، حالا 
وزير راه و شهرسازي از نهايي شدن مذاکرات خريد هواپيماهاي 
ATR خب��ر مي ده��د. آخوندي با اعلام اين خبر گفت: مذاکرات 
ب��راي خري��د اي��ن هواپيما به مرحله ي نهايي رس��يده و در حال 
حاضر در مرحله مبادله س��ند به س��ر مي برد. به گفته وزير راه و 
شهرس��ازي با نهايي ش��دن تبادل اين سند بحث ورود نخستين 
هواپيماهاي ATR به ناوگان ايران به ش��کل رس��مي پيگيري 
خواهد ش��د. ايران اير پيش از اين ابراز اميدواري کرده بود که با 
نهايي شدن قرارداد با اين شرکت ايتاليايي امکان ورود چند فروند 
از هواپيماهاي ATR به ناوگان ايران تا پيش از سال جاري نهايي 
شود و با صحبت هاي جديد آخوندي به نظر مي رسد اجراي اين 

قرارداد در هفته هاي پاياني سال 1۳۹۵ ممکن خواهد بود.

پيشخوان

راهومسکن

بازار مسکن از چهار سال گذشته در رکود به سر مي برد و انتظار 
رون��ق مج��دد در اي��ن بازار دور از انتظار کارشناس��ان اين حوزه 
بوده و در س��ال جاري تنها رش��د قيمت ها را در مناطق مختلف 
شاهد بوده ايم و هنوز کليدي براي بازکردن قفل رکود مسکن 
پيدا نش��ده اس��ت. آنچه که بازار مس��کن در ساليان پيش از خود 
نش��ان داده، رش��د چندان معمولي نبوده و اين بدين معني است 
که هرگونه تغيير و تحولي که بازار ملک و مس��کن در سراس��ر 

کشور به خود مي بيند شامل تمامي مناطق مي شود.
بديهي است آنچه بازار املاک در سال ۹1 تجربه کرد دليلي جز 
نامناسب بودن شرايط اقتصادي ندارد. تمام افرادي که ساليان 
گذشته سودي خوبي از بازار مسکن به جيب زده اند، در سه سال 
اخير خاطره خوبي از بازار راکد مسکن ندارند و مطمئناً هيچکس 
از شرايط فعلي راضي نخواهد بود و همه مردم چه فعالين بازار 
و م��ردم ع��ادي ترجيح مي دهند که ب��ازار نه به داغي آن روزها 

باشد و نه به سردي اين روزها. 
روندي متعادل و رو به جلو بازار مسکن موجب مي شود تا هميشه 
خريد و فروش باش��د و ش��يب بالا و پايين رفتن نمودار قيمت ها 
نيز ملايم تر حرکت کند، و در اين ش��رايط خريدار، فروش��نده و 
بنگاه ه��اي معام��لات ملکي راضي خواهند بود، خريد و فروش 

مسکن با سود واقعي براي هر دو طرف معامله خواهد بود. 
روندي که در بازار مس��کن تا به امروز داش��ته اس��ت، عليرغم 
شکس��ت حبابي که بعد از س��ال ۹1 ايجاد ش��د و افزايش قيمت 
کاذب��ي ک��ه ب��ا کاهش روبرو ش��د، به طور ميانگين رو به رش��د 
بوده و اين روند صعودي در س��ال ۹6 نيز ادامه خواهد داش��ت. 

اما انتظار مي رود سطح معاملات،خريد و فروش در سال آينده 
با افزايش بيش��تري همراه بوده و رکود نس��بي اين چند س��ال 

گذشته را جبران کند.
موازنه هميشگي عرضه و تقاضا، با در نظر گرفتن پتانسيل هاي 
بازار مسکن، در سال ۹6 به نفع فروشندگان خواهد بود و تمام 

انتظار فروشندگان طي اين سه سال گذشته به پايان خواهد رسيد 
و از آنجايي که هر زمان کالايي رو به گراني مي رود خيل عظيم 
متقاضيان به سوي آن هجوم مي برند و باعث افزايش قيمت چند 
برابري مي شوند، در سال ۹6 با بالا رفتن خريد مي باشد، منتظر 
نشسته اند که ببينند بازار به کدام سو مي رود بازار ملک و مسکن 

رونق خوبي خواهد گرفت. در اين رابطه محس��ن عدالت خواه 
کارش��ناس مس��کن در گفت وگو با ميزان گفت: توليد مسکن و 
سرانه توليد مسکن در سال هاي اخير آنچنان افزايش يافته که 
هر خانواده نيازمند مسکن حداقل مي تواند 1.۵ واحد مسکوني 
را در اختيار داشته باشد. وي در ادامه تصريح کرد: افزايش قيمت 
مس��کن هيچ گاه به معني رونق بازار نيس��ت ، اما مردم همواره 
بر اين باورند هنگامي که قيمت مس��کن هفته به هفته افزايش 
دارد و بازار رش��د پلکاني قيمت را پش��ت س��ر مي گذارد، آن زمان 
رونق در بازار صورت گرفته است. اين کارشناس بازار مسکن در 
خصوص پيش بيني قيمت مس��کن در س��ال آينده يادآور شد: در 
صورتي که قيمت ها براي سال آينده تعديل شوند و روند کاهشي 
داش��ته باش��ند تا خريداران و فروش��ندگان قادر به خريد و فروش 
شوند، آن زمان رونق وارد بازار مسکن مي شود. عدالت خواه بيان 
کرد: در حال حاضر رکود بازار مسکن تا اندازه اي است که حتي 
س��ازندگان هم قادر به ادامه س��اخت نيس��تند و برخي واحدهاي 
مس��کوني نيمه کاره رها ش��ده اند و رکود نه تنها در بخش خريد 
و فروش بلکه دربخش ساخت و ساز هم رخنه کرده است. وي 
خاطر نش��ان کرد: نقش دولت همانند ارائه و افزايش تس��هيلات 
در اين زمينه مي تواند کمک کننده باش��د و رونق را به اين بازار 
بازگرداند. براساس گزارش ميزان، با تمام اين اوصاف، نکته اي که 
کاملا روشن است اينکه هر چقدر هم در سال ۹6 يا سالهاي پس 
از آن بازار ملک و مسکن رونق گرفته و رشد کند اما خوشبختانه 
اوج گيري قيمت ها در بازار مسکن همانند 4 سال گذشته نخواهد 

بود و روند رونق با شيب ملايمي پيش خواهد رفت.

دولت یازدهم ترمز افزایش قیمت خانه را کشید

مسکن روی شیب ملایم 

تعاونی ها 2میلیون و700هزار خانه ساختنداینترنت اشیاء در ایران چه حال و روزي دارد؟زمان اتصال خط آهن ایران به روسیه اعلام شد
- خ��ط آهن اي��ران در ماه آينده ميلادي 
)مارس - 1۰ اسفند ۹۵ تا 11 فروردين ۹6( 
از طريق جمهوري آذربايجان به خط ريلي 
روس��يه مي پيوندد. روزنامه نزاويسيمايا 
گازت��ا چ��اپ مس��کو ديروز نوش��ت: با 

راه اندازي خط آهن آستارا در ايران به جمهوري آذربايجان، شبکه 
ريلي جمهوري اس��لامي و فدراس��يون روسيه نيز پيوند مي خورد. 
ب��ا برق��راري اين ارتباط ريلي، بخش مهمي از راهگذر بين المللي 
شمال-جنوب  دو کشور موسس اصلي آن هستند، فعال مي شود. 
طرح راهگذر شمال-جنوب در راستاي تکميل گذرگاه هلسينکي 
پايتخت فنلاند و بمبئي در هندوستان ارتباط ترانزيتي کشورهاي 
ش��مال اروپا و روس��يه را از طريق ايران و آذربايجان به کشورهاي 

حوزه اقيانوس هند و جنوب شرق آسيا برقرار مي کند.

اخبار منتش��ر ش��ده گوياي آن اس��ت 
ک��ه در دني��ا رقمي حدود ي��ک چهارم 
س��رمايه گذاري بخ��ش IT ب��ه حوزه 
اينترنت اشياء اختصاص مي يابد. با اين 
وجود وضعيت اينترنت اشياء در ايران و 

سرمايه گذاري هايي که بايد در اين بخش صورت گيرد، با اما و 
اگرهايي همراه است. به گزارش ايسنا، بر اساس آخرين نسخه 
گزارش ودافون، بيشترين توجه دنيا در حوزه ICT به سمت مقوله 
جديدي با عنوان اينترنت اشياء جذب شده به گونه اي که بودجه 
صرف شده براي اين بخش به رقمي معادل 24 درصد کل بودجه 
IT رسيده است. بر اين اساس بخش قابل توجهي از مسئولان 
شرکت هاي فعال در اين بخش معتقدند اينترنت اشياء يا همان 

IOT براي هميشه سبک زندگي افراد را تغيير خواهد داد

 مع��اون تع��اون وزير تعاون ، کار و رفاه 
اجتماع��ي گفت: 2 ميليون و7۰۰ هزار 
واح��د مس��کوني از ابت��داي انقلاب تا 
کنون توس��ط تعاوني ها س��اخته و به 

متقاضيان تحويل داده شده است.
س��يد حميد کلانتري اظهار داش��ت: يک ميليون واحد مسکن 
مهر توسط تعاوني ها ساخته شده و تحويل صاحبان آنها شده 
و 4۵۰ هزار واحد مسکن مهر نيز با ميانگين پيشرفت فيزيکي 

8۰ تا 8۵ درصد در حال ساخت است.
وي ادامه داد: 1۰ هزار و 8۰۰ تعاوني فعال در بخش مس��کن 
وجود دارد که به کار س��اخت واحدهاي مس��کوني براي اقشار 

متوسط و ضعيف جامعه مشغول هستند.

هيأت دولت، پيش��نهاد س��ازمان برنامه و بودجه کشور 
مبني بر تامين مسکن گروه هاي کم درآمد در دو قالب 
مسکن اجتماعي و مسکن حمايتي را بررسي و تصويب 
کرد همچنين دولت در راستاي ساماندهي امور مربوط 
ب��ه ح��وادث رانندگي و ايجاد و بهره برداري از س��امانه 
اطلاعات جامع حوادث و س��وانح حمل و نقل کش��ور، 
وزارت راه و شهرسازي را به عنوان مسئول ايجاد سامانه 

جامع حوادث رانندگي تعيين کرد.
به گزارش تجارت، اين پيشنهاد بر سه اصل نهادسازي 
و ايجاد سياست پايدار، استفاده از ظرفيت هاي نهادهاي 
مردم نهاد، خيرين و بخش خصوصي در ساخت و اداره 
مس��کن براي گروه هاي کم درآمد و حداقل س��ازي 
دخالت دولت در س��اخت مس��کن براي اين گروه ها، 
تامين مسکن گروه هاي کم درآمد در دو قالب مسکن 
اجتماعي و مسکن حمايتي استوار است. در مدل مسکن 
حمايتي )کمک به ساخت و خريد مسکن ملکي و کمک 
بلاعوض( بانک مرکزي موظف ش��د نس��بت به تعيين 
بانک عامل جهت تامين تس��هيلات در س��قف مبلغ 

اعلامي اقدام کند. استفاده از اين تسهيلات براي خريد 
بناهاي تا عمر 2۰ سال بلامانع است. در اين مدل، کمک 
به ساخت و خريد مسکن ملکي و کمک بلاعوض به 
متقاضيان مسکن مهر فاقد متقاضي از اهداف مدنظر 
است. در مسکن اجتماعي نيز کمک به ساخت مسکن 
اس��تيجاري، پرداخت کمک هزينه اجاره و وام قرض 
الحس��نه وديعه مس��کن مورد توجه قرار گرفته و شامل 
اشخاص حقيقي و حقوقي خواهد شد که داراي زمين 
بوده و تمايل به احداث واحدهاي مسکوني استيجاري 
با نرخ اجاره ترجيحي و در قالب توافق با بنياد مسکن 
انقلاب اسلامي داشته و به ازاي هر واحد استيجاري تا دو 
برابر سقف تسهيلات اعلامي اعطا مي شود. همچنين 
وزارت راه و شهرس��ازي موظف ش��د نس��بت به تامين 
زمين در محدوده ش��هرها )داراي تاسيس��ات زيربنايي 
آب و برق و گاز( و يا شهرهاي جديد براي ساخت واحد 
استيجاري از طريق واگذاري به سازندگاني که تمايل 
به ساخت مسکن استيجاري – ملکي با رعايت حداقل 

4۰ درصد اجاره اي دارند، اقدام کند.

مدل مسکن اجتماعي و مسکن حمايتي در هيات دولت تصويب شد
مديرعامل ش��رکت راه آهن جمهوري اس��لامي ايران 
گفت: جابجايي کالا در س��ال جاري تا به امروز نش��ان 
مي دهد نزديک به حدود 12.۵ درصد از سهم بار کشور 

بر روي ريل بوده است.
ب��ه گزارش فارس، س��عيد محم��دزاده صبح ديروز در 
حاش��يه آيين افتتاح و بهره برداري از ايس��تگاه پليس 
راه آه��ن هرمزگان در جمع خبرنگاران اظهار داش��ت: 
مهمتري��ن برنام��ه اي که در راه آهن مورد نظر اس��ت 
طبق چارچوب فرمايشات مقام معظم رهبري مبني بر 
س��اماندهي بارهاي حجيم با موضوع اقتصاد مقاومتي 

در دستور کار است.
وي افزود: تمام تلاش همکاران ما در راستاي برنامه 
ششم توسعه که سهم بار را ۳۰ درصد در کشور اعلام 
نمودند به اين معني است در طي يک برنامه پنج ساله 

توسعه انجام شود. 
مديرعامل شرکت راه آهن جمهوري اسلامي ايران در 
بخش��ي از س��خنانش عنوان داشت: تلاش هاي بسيار 
زيادي بايد در توس��عه بار داش��ته باش��يم تا سهم بار از 

1۰ درصد به ۳۰ درصد برس��د و در اس��تان هرمزگان 
و بندرعباس و پايانه هاي مربوطه در رس��يدن به اين 
موض��وع در خص��وص تخلي��ه و بارگيري تلاش هاي 
بس��زايي داش��ته اند که امروز شاهد اين موضوع در اين 

بندر هستيم.
محم��دزاده اظه��ار ک��رد: همکاران م��ا در راه آهن در 
رس��يدن ب��ه موضوع س��هم بار در تخلي��ه و بارگيري 
نقش بس��يار جدي دارن��د و مجموعه، تدابير متعددي 
را جهت همکاري با س��ازمان ها بويژه س��ازمان بنادر 
برنامه ريزي کرده است و اقدامات متعددي را در سازمان 
راه آهن انجام داده ايم که اميدوارم بتوانيم در اين مسير 
تاثيرگذار باش��يم. وي ادامه داد: جابجاي کالا در س��ال 
جاري تا به امروز نشان مي دهد نزديک به حدود 12و نيم 

درصد از سهم بار کشور بر روي ريل بوده است.
مع��اون وزي��ر راه و شهرس��ازي تصريح کرد: در برنامه 
ششم توسعه اقتصادي به بخش ريل توجه ويژه اي شده 
است به طوري که يک درصد از درآمد فروش نفت و گاز 

به توسعه حمل و نقل ريلي اختصاص داده شد.

جابجايي نزديک به 12/5 درصد از سهم بار کشور بر روي ريل بوده است

عضوهيئتمديرهشرکتعمرانپرندخبرداد؛

امضايتفاهمنامهباپيمانکارانمسکنمهرپرندبرايپرداختوام1۰ميليوني
عضو هيئت مديره ش��رکت عمران پرند با اعلام اين که براي 
پرداخت افزايش 1۰ ميليون توماني وام مسکن مهر با پيمانکاران 
تفاهمنامه امض��ا مي ش��ود، گف��ت:  هن��وز اتف��اق خاصي براي 
زيرس��اخت هاي مس��کن مهر به عنوان يکي از گلوگاه هاي اين 
طرح نيفتاده است. علي نعمت چهاردولي در گفت وگو با تسنيم با 
تشريح مشکلات پروژه هاي مسکن مهر، اظهار کرد:  چند عامل 
به عنوان گلوگاه طي س��ال هاي اخير باعث ش��ده تا واحدهاي 
مسکن مهر تکميل نشود. يکي از اين گلوگاه ها زيرساخت هاي 
مسکن مهر از جمله آب، برق و گاز است که هنوز اتفاق خاصي 
براي آنها نيفتاده است. وي با بيان اين که با افزايش 1۰ ميليون 
توماني تس��هيلات مسکن مهر مشکلات زيرساختي اين طرح 
حل نمي شود چون وام براي ساخت و تکميل است، افزود: تامين 
زيرساخت ها نيازمند حمايت همه جانبه دولت و وزراي مرتبط 

است تا با توان مضاعف آنها را تامين کنند.
وي با اش��اره به اين که در اين بخش مخصوصا اقدامات آب و 

فاضلاب بس��يار موثر اس��ت، تصريح کرد: گلوگاه ديگر کمبود 
نقدينگي پيمانکاران مس��کن مهر اس��ت. موضوعي که به دليل 
تحريم ها، افت بازار مسکن و افزايش قيمت ها )که از شهريور 
۹1 آغاز ش��د( حادث ش��ده اس��ت. عضو هيئت مديره ش��رکت 
عمران پرند با يادآوري اين که " از طرفي ديگر مردم در تامين 
آورده دچار مش��کل ش��دند" بيان کرد: رکود اقتصاد و مشکلات 
اقتصادي با عث تعديل چندباره قيمت هاي مس��کن مهر ش��د و 
مردم نيز ديگر توان تکميل آورده خود را نداش��تند. به تبع اين 
مس��ئله پيمانکاران نيز نتوانس��تند در جذب آورده مردم عملکرد 
خوبي را داشته باشند. چهاردولي ادامه داد: از سوي ديگر کاهش 
قيمت ها در بازار مس��کن زمينه فرار س��رمايه ها از اين بخش را 
فراهم کرد و سرمايه به سمت تجارت يعني واردات برنج، خودرو 
و... رفت. وي گفت: قطعا اگر براي افزايش 1۰ ميليون توماني 
تسهيلات راهکارهاي منطقي ارائه و درست اجرا شود، مسکن 
مهر پرند به راحتي تکميل و به اتمام مي رس��د، البته به اين  که 

نظارت قوي بر ارائه نحوه تخصيص تسهيلات اعمال شود.
وي با بيان اين که بايد مشخص شود که افزايش وام چگونه و 
به چه کس��اني داده مي ش��ود، افزود: پروژه  مسکن مهر خيلي از 
پيمانکاران تا امروز ۳ بار تعديل قيمت خورده و پيش��رفت آنها 
بالاي ۹۵ درصد اس��ت به طور قطع افزايش وام ش��امل حال 
اي��ن پيمانکاران نمي ش��ود. وي با تاکي��د بر اين که 1۰ ميليون 
تومان براي پروژه هاي با پيش��رفت ۵۰ تا 7۰ درصد پيش��رفت 
فيزيکي مي تواند بسيار کمک کننده باشد، اظهار کرد: شرکت 
عم��ران پرند براي تخصي��ص 1۰ ميليون تومان با پيمانکاران 
تفاهمنامه اي را امضا مي کند که بر اساس آن مشخص مي شود 
آنه��ا الان کج��اي کار هس��تيد و با 1۰ ميلي��ون تومان به کجا 
مي رسند. اين کار براي همه پيمانکاران انجام مي شود و افزايش 
وام 1۰ ميليون توماني زماني پرداخت مي ش��ود که پروژه هاي 

مسکن مهر تکميل شده باشند.
عضو هيئت مديره شرکت عمران پرند با اشاره به اين که "اگر پول 

را همان ابتدا به پيمانکاران پرداخت کنيم همين بلاي الان سر 
پروژه هاي مسکن مهر مي آيد، گفت:  تا پيش از اعلام افزايش 
1۰ ميليون توماني تس��هيلات مس��کن مهر بارها به پيمانکاران 
براي تکميل پروژه ها اخطار داديم، اما به آن توجهي نمي کردند. 
اما خوش��بختانه پس از اعلام افزايش س��قف تسهيلات، همان 

پيمانکاران براي تکميل واحدها مراجعه مي کنند.

مديرعامل شرکت ارتباطات سيار با تاکيد بر افزايش دائم ترافيک دنيا در حوزه موبايل، 
از 2۰ برابر شدن ترافيک ديتاي 4G همراه اول طي مدت دو ماه خبر داد. به گزارش 
ايسنا، وحيد صدوقي ، به ارائه توضيحاتي درباره روند مصرف ديتاي مشترکان همراه 
اول پرداخت و گفت: مي توان گفت که مصرف ديتا همواره س��يري صعودي دارد. او 
ادامه داد: البته به طور معمول در روزهاي تعطيل اس��تفاده مش��ترکان همراه اول از 
سرويس مکالمه حدود ۳ تا ۳۵ درصد کاهش دارد، چراکه بسياري مشترکان افرادي 
هستند که به منظور انجام امور شغلي خود مکالمه مي کنند و در چنين شرايطي مصرف 
ديتا با افزايش مواجه مي شود. صدوقي با اشاره به اينکه در روزهاي تعطيل ترافيک 
ديتاي اپراتور اول حدود 1۵ درصد رشد دارد، گفت: با توجه به افزايش مصرف ديتا، بايد 
سرمايه گذاري هاي لازم جه پاسخگويي مناسب به نيازهاي مشترکان صورت گيرد و 
برهمين اساس طي اين مدت تعداد سايت هاي ۳G و 4G به طور دائم با روند افزايشي 
همراه بوده است. مديرعامل شرکت ارتباطات سيار ادامه داد: تا پيش از ارائه خدمات 
نسل سه )۳G( در طول روز به طور ميانگين حدود 7۰ ترابايت مصرف ديتا داشتيم، 
اما اکنون اين رقم به بيش از 1۰۰۰ ترابايت رسيده است. وي همچنين عنوان کرد: 
طي مدت دو ماه مصرف ديتاي 4G، حدود 2۰ برابر شد داشته که اين موضوع گوياي 
آن است که تقاضا براي دسترسي به اين خدمات وجود دارد. صدوقي در ادامه با اشاره 
به سهم جمعيتي ايران از جمعيت جهان اظهار کرد: بر اساس نسبت جمعيت ايران با 
جمعيت جهان در سال 2۰16 بايد مصرف ديتاي همراه در ايران حدود 4۰۰۰ مگابايت 
بود اما اين رقم تنها 6۰۰ مگابايت بوده که همين موضوع گوياي آن است که بايد در 
اين حوزه س��رمايه گذاريهاي متعدد صورت گرفته و ش��اهد رش��د 17 برابري اين ارقام 

باشيم تا در حوزه اينترنت همراه بتوانيم در حد جهاني سهم داشته باشيم.

مديرعامل همراه اول خبر داد
رشد 2۰ برابري مصرف ۴G در دو ماه

مديرکل برنامه ريزي و نظارت بر خدمات مسافري راه آهن از راه اندازي قطار 
چرخشي در مسير تهران-مشهد-تهران خبر داد و گفت: تا امروز 2۰ درصد 
از بليت هاي نوروزي قطار پيش فروش شده است. به گزارش تجارت، علي 
کاظمي منش اظهار کرد: در پيش فروش بليت قطارهاي نوروزي حدفاصل 
2۵ اس��فند امس��ال تا 1۵ فروردين س��ال آينده تاکنون 2۰ درصد يعني حدود 
۳۰۰ هزار بليت عرضه ش��ده اس��ت. وي با بيان اين که اين ميزان تقريبا 2۰ 
درصد از ظرفيت ايجاد شده براي نوروز است، تصريح کرد: از اين ميزان ۳۵ 
درصد بليت ها از طريق اينترنت و 6۵ درصد از طريق مراکز فروش بليت در 
اختيار مردم قرار گرفته است. وي با اشاره به اين که در مسير رفت تهران-
مشهد براي تاريخ هاي 27 تا 2۹ اسفند بليت ها به فروش رفته است، بيان 
کرد: همچنين بليت رفت 4 مسير مشهد-تبريز، بندرعباس-مشهد، مشهد-

اصفهان و بندرعباس-اصفهان در ايام نوروز امسال پُر شده است. مديرکل 
برنامه ريزي و نظارت بر خدمات مسافري راه آهن با بيان اين که بليت رفت 
مس��ير تهران-بندرعباس از 2۵ اس��فند امس��ال تا 7 فروردين ۹6 ظرفيت پُر 
شده است، افزود: در پيش فروش ها تمايل مردم براي خريد بليت قطار تغيير 
کرده است و بيشتر در ايام حرکت و روزهاي منتهي به حرکت مردم اقدام 
به خريد مي کنند. کاظمي منش در پاس��خ به پرسش��ي مبني بر اين که ايام 
در نوروز امس��ال هم قطارهاي فوق العاده راه اندازي مي ش��ود، گفت: از اول 
ديماه امسال 261 واگن مسافري با عمر بالاي 4۵ سال از رده خارج شده که 
اين مسئله نشان از ارتقاي کيفيت دارد. وي ادامه داد: با توجه به اين مسئله 

مانند پارسال قطارهاي فوق العاده اي نخواهيم داشت.

۲۰ درصد بليت هاي نوروز پيش فروش شد
راه اندازي قطار چرخشي در مسير تهران-مشهد

يک عضو فراکسيون اميد تاکيد کرد که استيضاح وزير راه و شهرسازي 
خلاف منافع ملي اس��ت. به گزارش ايس��نا محمدرضا بادامچي در 
مطلبي محتواي جلس��ه اضطراري فراکسيون اميد درباره استيضاح 
آخوندي را تشريح کرد. وي توضيح داد: صبح ديروز بيست و هفتم 
بهمن، فراکسيون اميد جلسه اي اضطراري براي بررسي استيضاح 
وزير راه و شهرسازي برگزار کرد. به گفته بادامچي جلسه فراکسيون 
اميد براي تعيين مشي فراکسيون در مورد استيضاح وزير بود. باتوجه 
به گزارش��ي که کميته مربوط به اس��تيضاح وزير راه و شهرس��ازي 
فراکسيون، ارائه کرد، اعضاي فراکسيون، توجه دولت به حل مسائل 
ريلي و هوايي و جاده اي پس از حوادث تلخ رخ داده را، مثبت ارزيابي 
کردند. نماينزه تهران افزود: با در نظر گرفتن زمان اندک باقيمانده 
از عم��ر دول��ت و همچنين اس��تعفاي مديرعام��ل راه آهن، اعضاي 
فراکسيون موضوع استيضاح وزير را، امري سياسي در جهت تخريب 
دولت عنوان کرده و آن را خلاف منافع ملي دانستند.در نهايت تصميم 
بر اين شد که فراکسيون اميد از دولت و وزير راه و شهرسازي حمايت 
کند. بادامچي با اشاره به روند استيضاح يادآور شد: ۳4 نفر از نمايندگان 
مجلس پس از بررسي مشکلات در کميسيون عمران، همچنان بر 
موضع خود مبني بر استيضاح وزير راه و شهرسازي پافشاري کردند 
تا در نتيجه اوايل هفته اين طرح تحويل هيئت رئيسه مجلس شد.بعد 
از ظهر سه شنبه نيز رسما استيضاح کليد خورد و هئيت رئيسه مجلس 

زمان دقيق استيضاح را، روز يکشنبه هفته آينده اعلام کرد.

عضو فراکسيون اميد:
استيضاح آخوندي خلاف منافع ملي است


